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CCoommeennttaarriiuu  rreeaalliizzaatt  ddee  ppaassttoorruull  AAlleejjaannddrroo  BBuulllloonn  

SSTTUUDDIIUULL  1133  

AA  DDOOUUAA  VVEENNIIRREE  AA  DDOOMMNNUULLUUII  IISSUUSS  

  

 Dragi prieteni, în acest studiu vom vedea ce a spus Isus referitor la a doua Sa venire. 

Ucenicii erau triști în acea seară. După ce a luat ultima cină cu ei, Învățătorul le-a spus că va 

pleca și că nu va mai fi cu ei din punct de vedere fizic. Atunci tristețea a pus stăpânire pe 

chipurile lor, iar un nor de părere de rău ascundea soarele bucuriei și le rănea inimile. Era ca și 

cum ar fi murit ceva în ei; umbra despărțirii plutea în aer. Isus, văzându-i triști, i-a încurajat prin 

niște cuvinte pe care creștinii le-au tot repetat de-a lungul istoriei. Ioan 14, 1-3: 

„Să nu vi se tulbure inima. Aveţi credinţă în Dumnezeu şi aveţi credinţă în Mine. În casa Tatălui Meu sunt 

multe locaşuri. Dacă n-ar fi aşa, v-aş fi spus. Eu Mă duc să vă pregătesc un loc. Şi după ce Mă voi duce şi vă voi 

pregăti un loc, Mă voi întoarce şi vă voi lua cu Mine, ca acolo unde sunt Eu, să fiţi şi voi.” 

Aceste cuvinte ale lui Isus au devenit ancora speranței omului, deoarece vorbesc despre o 

lume mai bună, despre un pământ nou. Ele afirmă că deși uneori avem impresia că suntem 

singuri, Isus nu ne-a uitat, ci ne pregătește un loc. Apoi Se va întoarce pentru a ne lua la El, într-

o lume unde nu va mai exista despărțire. În aceste trei versete scrise de apostolul Ioan observăm 

ceva mai mult decât o simplă promisiune. Aceste versete descriu autoritatea lui Isus de a garanta 

realitatea speranței noastre, ne oferă motivul venirii Sale și ne vorbesc despre lucrarea Sa în 

ceruri.  

Să luăm în considerare în primul rând sensul promisiunii divine. Isus a spus: ”Mă voi 

întoarce”. Ce înseamnă această promisiune? Putem avea încredere în ea? Valoarea unei 

promisiuni nu constă în ea însăși, ci în autoritatea celui care promite, capacitatea celui care 

promite. Spre exemplu, dacă eu îți promit că îți voi da 1 milion de dolari, promisiunea mea nu 

are prea mare valoare, deoarece eu nu am avut niciodată această sumă. Dar, dacă această 

promisiune o face Bill Gates, bucură-te, pentru că această promisiune este de încredere, deoarece 

valoarea unei promisiuni depinde de autoritatea celui care promite. Acesta este motivul pentru 

care înainte de a promite că se va întoarce pentru a ne lua cu El, Isus se identifică drept 

Dumnezeu. El știa că valoarea unei promisiuni depinde de autoritatea celui care promite, de 
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aceea spune „Aveți credință în Dumnezeu? Atunci aveți credință și în Mine”, adică și Eu sunt 

Dumnezeu.  

Dragi prieteni, Isus nu a fost un simplu om. Isus este Dumnezeul veșnic, fără început și 

fără sfârșit. Este adevărat faptul că s-a făcut om pentru a veni să salveze omenirea, dar acest 

lucru nu înseamnă că nu a mai fost Dumnezeu. Profeul Isaia, anunțând venirea Sa cu secole 

înainte, spunea ceea ce este scris în Isaia 9,6: 

„Căci un Copil ni S-a născut, un Fiu ni S-a dat, şi domnia va fi pe umărul Lui; Îl vor numi: „Minunat, 

Sfetnic, Dumnezeu tare, Părintele veşniciilor, Domn al păcii.” 

Isus Hristos este un Dumnezeu puternic. Încrederea noastră în promisiunea venirii lui 

Hristos nu se bazează pe nisipul insignifianței omenești, ci pe eternitatea stâncii secolelor. Dacă 

Isus nu ar fi Dumnezeu, creștinismul nu ar fi decât o iluzie, o simplă utopie, căutarea fără sfârșit 

a ceva ce nu există. De aceea, Isus a spus: „Aveți credință în Dumnezeu? Atunci aveți credință și 

în Mine”. Pe această declarație se bazează încrederea noastră în promisiunea celei de-a doua 

veniri a lui Hristos. 

Acum se ridică următoarea întrebare. Pentru ce va veni Isus pentru a doua oară? Aceasta 

este a doua parte a studiului. În cadrul promisiunii pe care Isus le-a făcut-o ucenicilor le-a spus:  

„Şi după ce Mă voi duce şi vă voi pregăti un loc, Mă voi întoarce şi vă voi lua cu Mine, ca acolo unde sunt 

Eu, să fiţi şi voi.”  

Acesta este motivul venirii Sale. Isus se întoarce pentru a le oferi copiilor Săi răsplata 

eternă. Matei 16, 27 spune: 

„Căci Fiul omului are să vină în slava Tatălui Său cu îngerii Săi; şi atunci va răsplăti fiecăruia după 

faptele lui.” 

 Potrivit cu acest text, venirea lui Hristos va însemna și sfârșitul păcatului și al nedreptății; 

nimeni nu te va mai face să suferi. Isus vine să dea fiecăruia răsplata pentru faptele lui. Acest 

verset ne vorbește și despre reglarea conturilor. Suntem responsabili de viața pe care o primim de 

la Dumnezeu. Putem să o trăim în mod necorespunzător, profitând de libertatea cu care am fost 

creați, dar va trebui să dăm socoteală de felul în care am trăit-o. Bineînțeles, când va veni 
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Hristos, judecata de cercetare se va fi terminat deoarece Isus nu vine să judece, ci pentru a oferi 

răsplata. Acest lucru confirmă doctrina judecății înainte de revenire care carecterizează Biserica 

noastră.  

Și cum va veni Isus? Ce a spus El referitor la acest lucru? Potrivit declarațiilor lui Isus, 

venirea Sa nu va fi un eveniment regional sau național; nu va apărea prima dată într-un anumit 

loc pentru a călători apoi prin toată lumea. Întoarcerea lui Hristos va fi un eveniment maiestuos 

și universal, vizibil pentru toate ființele umane. El a spus ceea ce citim în Matei 24, 30-31: 

„Atunci se va arăta în cer semnul Fiului omului, toate seminţiile pământului se vor boci şi vor vedea pe 

Fiul omului venind pe norii cerului cu putere şi cu o mare slavă. El va trimite pe îngerii Săi cu trâmbiţa 

răsunătoare, şi vor aduna pe aleşii Lui din cele patru vânturi, de la o margine a cerurilor până la cealaltă.” 

Venirea lui Hristos va fi ca un fulger care iese de la răsărit și se vede la apus. Toți 

locuitorii Pământului Îl vor vedea în același timp. Nu va fi un eveniment simbolic sau vizibil 

doar pentru un grup special de oameni, pentru că atunci când Isus s-a înălțat la cer, a avut loc 

ceea ce este menționat în Faptele Apostolilor 1, 10-11: 

„Şi, cum stăteau ei cu ochii pironiţi spre cer, pe când Se suia El, iată că li s-au arătat doi bărbaţi 

îmbrăcaţi în alb şi au zis: „Bărbaţi galileeni, de ce staţi şi vă uitaţi spre cer? Acest Isus, care S-a înălţat la cer din 

mijlocul vostru, va veni în acelaşi fel cum L-aţi văzut mergând la cer.” 

 Deci, Domnul Isus s-a înălțat la cer literalmente și se va întoarce în același fel. Ioan spune 

în Apocalipsa 1, 7: 

 „Iată că El vine pe nori. Şi orice ochi Îl va vedea; şi cei ce L-au străpuns. Şi toate seminţiile 

pământului se vor boci din pricina Lui! Da, Amin.” 

 Prin urmare, a doua venire a lui Hristos va fi văzută chiar și de cei care L-au străpuns, nu 

numai de către cei credincioși, dat fiind faptul că cei care l-au făcut să sufere pe Isus pe cruce nu 

aveau credință. Mai mult decât atât, a doua venire a lui Hristos va fi un eveniment glorios; mii de 

îngeri Îl vor însoți în timp ce El va veni cu sunet de trompetă și strălucirea venirii Sale va lumina 

Pământul. Va fi un eveniment maiestuos. Acela va fi momentul în care ne va lua cu el, în care Își 

va lua copii. Și acolo va fi poporul lui Dumnezeu de pe Pământ, cu brațele întinse, așteptându-L 

pe Domnul Isus. 
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 Să luăm acum în considerare timpul venirii lui Hristos. Isus a spus că venirea Sa pe acest 

Pământ va avea loc în același fel ca și potopul din zilele lui Noe. Matei 24, 37-39 spune: 

„Cum s-a întâmplat în zilele lui Noe, aidoma se va întâmpla şi la venirea Fiului omului. În adevăr, cum era 

în zilele dinainte de potop, când mâncau şi beau, se însurau şi se măritau, până în ziua când a intrat Noe în corabie 

şi n-au ştiut nimic, până când a venit potopul şi i-a luat pe toţi, tot aşa va fi şi la venirea Fiului omului.” 

Dragi prieteni, a te însura sau a te mărita nu este un lucru rău. Faptul că lumea se 

căsătorește nu poate fi considerat drept un semn al revenirii lui Hristos. Ideea centrală este natura 

surprinzătoare a revenirii lui Isus Hristos. Ideea principală este lipsa pregătirii oamenilor pentru 

momentul crucial care se apropie. Toată lumea va fi trăind rutina zilnică atunci când Isus se va 

întoarce. Puțini vor fi cei care vor lua în considerare semnele timpurilor. Așa a fost și în timpul 

lui Noe. Lumea era atât de ocupată cu treburile zilnice încât nu aveau timp pentru Dumnezeu. 

Când a început Noe să spună că lumea se va sfârși printr-un potop, nimeni nu l-a crezut. Toată 

lumea credea că este nebun, își băteau joc de el. Dar au trecut 120 de ani, în care nimeni nu 

credea într-un potop. Singurii oameni care erau pregătiți și au intrat în corabie au fost Noe, soția 

lui, cei trei fii și cele trei nurori, nimeni altcineva. Unde erau cei care crezuseră la început? La 

început fuseseră câțiva care crezuseră, dar odată cu trecerea timpului se descurajaseră. Timpul 

stinsese flacăra speranței în inimile lor. Dar într-o zi, când nimeni nu ar fi crezut că se putea 

întâmpla ceva ieșit din comun, într-o zi oarecare, ca oricare alta, într-o zi în care toți se treziseră 

cu gândul de a trăi o nouă zi, s-a întâmplat ceva extraordinar. La început, toată lumea avea 

impresia că viața își urma cursul normal. Toți mâncau, beau, se însurau și se măritau. Era o zi 

liniștită, cu cer senin, soare strălucitor, o zi ca oricare alta. Dar la un moment dat, a apărut pe cer 

ceva ciudat: un nor, un nor mic care creștea, negru precum tristețea, care speria pe oricine și care 

în puțin timp s-a întins pe toată suprafața cerului. Pentru prima dată s-a auzit un tunet și au apărut 

fulgere. Toată lumea și-a amintit de Noe și de așa-zisa nebunie a lui. Toată lumea fugea, cerea 

ajutor, dar ușa corabiei fusese închisă de către îngeri și nimeni nu o mai putea deschide. Matei 

24, 39 spune: 

„Și n-au ştiut nimic, până când a venit potopul şi i-a luat pe toţi, tot aşa va fi şi la venirea Fiului omului.” 

Îți dai seama de faptul că se pune accentul pe lipsa de pregătire a oamenilor și nu pe data 

evenimentului? Înainte de potop, lumea nu era pregătită și nici când se va întoarce Hristos nu va 
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fi. Planul lui Dumnezeu nu a fost și nici nu este ca lumea să inventeze sau să încerce să 

descoepre ziua și ora venirii Sale. Isus a spus în Matei 24, 36: 

„Despre ziua aceea şi despre ceasul acela, nu ştie nimeni: nici îngerii din ceruri, nici Fiul, ci numai 

Tatăl.” 

Înainte de a pleca, Isus a spus ceea ce este scris în Faptele Apostolilor 1, 7: 

„Nu este treaba voastră să ştiţi vremurile sau soroacele; pe acestea Tatăl le-a păstrat sub stăpânirea Sa.” 

Dragi prieteni, Isus pune accentul pe pregătirea copiilor Săi pentru minunata întâlnire, nu 

pe data acestui eveniment. Bineînțeles, când vedem semnele revenirii Sale, vom ști că aceasta 

este aproape. Ultimele evenimente se vor întâmpla repede. În Matei 24, 42 și 44 scrie: 

„Vegheaţi, dar, pentru că nu ştiţi în ce zi va veni Domnul vostru. De aceea, şi voi fiţi gata; căci Fiul omului 

va veni în ceasul în care nu vă gândiţi.” 

„În ceasul în care nu vă gândiţi.” Vreau să te întreb ceva: Tu îl aștepți de Domnul Isus 

Hristos? În acest studiu am putea vorbi mult despre cum va fi venirea lui Hristos, despre faptul 

că orice ochi îl va vedea, despre semnele venirii Sale, despre anumite detalii ale venirii lui 

Hristos. El a vorbit despre toate aceste lucruri, dar cred că ținta acestui studiu este să ne învețe 

următoarele: La ce bun alergarea creștină dacă la sfârșit nu ești pregătit? La ce bun să le predici 

altora dacă tu însuți te pierzi? La ce bun ai renunțat la lume, la plăcerile cărnii dacă la sfârșit vei 

avea parte de moartea eternă? De aceea, Isus nu pune accentul pe momentul revenirii Sale, ci pe 

întrebarea „ești pregătit?” „Cum este viața ta?” Primul lucru pe care trebuie să-l faci este să 

mergi la cruce și să conștientizezi faptul că pregătirea ta nu depinde atât de mult de ceea ce faci 

sau nu faci, ci de credința ta în Hristos. Îl cauți în fiecare zi pe Isus? Ai o experiență de părtășie 

zilnică cu El? Îți hrănești speranța în fiecare zi prin studiu și rugăciune? Acestea sunt cele mai 

importante lucruri. Dumnezeu să te binecuvânteze din belșug! 
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